



ALTERSGLÜHEN – SPEED DATING FÜR SENIOREN

SPEED DATING FOR SENIORS



Jan Georg Schütte, 1962 in Oldenburg geboren, absolvierte 1984-88 eine Schauspielausbildung in New York und war 1988-2000 Ensemblemitglied im Schauspiel Köln und dem Hamburger Thalia Theater. Seit er freischaffend als Schauspieler, Autor und Regisseur. Sein Film „Swinger Club“ (2006) wurde für den Max-Ophüls-Preis nominiert. Zuletzt war er mit „Leg ihn um!“ (NFL 2012) in Lübeck vertreten.

Jan Georg Schütte was born in 1962 in Oldenburg and trained as an actor in New York from 1984 to 1988. He then spent 12 years as a member of the repertory at Cologne's Schauspielhaus and the Thalia Theater in Hamburg. He has been working as freelance actor, writer and director since 2000. His 2006 film "Swinger Club" was nominated for the Max Ophüls prize and he was last represented in Lübeck with "Kill Him!" (NFL 2012).

Using 18 cameras, director Jan Schütte undertakes a bold experiment. The actors each have a back-story and it's up to them to find their perfect match among the eligible aging singles on offer. In search of companionship, love and sex, 13 golden-agers try speed dating. In an atmosphere of refinement, the ladies and gentlemen have seven minutes to get to know each person across the table. Johann finds it "very fast" and would just as soon leave right away. Kurt, too, is only there because his mate Volker dragged him along. The male contingent is rounded out by a retired teacher, a Russian romantic and merry (ol') Hartmut. There are more woman than men, but only because Hilde came along to watch her son, who organised the whole thing, at work. The other golden girls are here for the men – Clara is looking for a travel companion and Edith wants a partner who has money. Martha yearns to be touched, while Christa needs a man who is livelier, in every sense of the word, than her husband. Each to her own. As Lena reads her own poetry aloud, the distinguished Maria is cautious.

Im Fokus von 18 Kameras wagt Jan Schütte ein kühnes Experiment: Seine Stars kennen nur die Biografie ihrer Rolle und finden selbst heraus, wer zu ihnen passt. Auf der Suche nach Nähe, Liebe und auch Sex versuchen es 13 Senioren mit Speed Dating: In gepflegter Atmosphäre bleiben den Damen und Herren sieben Minuten, um ihr Gegenüber kennen zu lernen. „Ganz schön fix“, findet Johann, der am liebsten gleich wieder gehen würde und auch Kurt ist nur dabei, weil Volker ihn mitgeschleppt hat. Ein pensionierter Lehrer, ein russischer Romantiker und der lebensfrohe Hartmut komplettieren das Männerangebot. Die Frauen sind in der Überzahl, aber nur weil Hilde ihrem Sohn, dem Veranstalter des Zusammenseins, bei der Arbeit zusehen will. Den anderen Damen geht's um die Männer: Clara sucht einen Reisebegleiter und Edith einen Partner mit Geld. Martha sehnt sich nach Berührung und Christa nach einem Mann, der in jeder Hinsicht vitaler ist als ihr Gatte. Doch während Lena Selbstgedichtes vorträgt, geht die distinguierte Maria erstmal auf Distanz.

Deutschland 2014, 86 Min., dt. OF mit Audiodescription

R: Jan Georg Schütte B: Jan Georg Schütte K: D: Senta Berger (Maria), Mario Adorf (Johann), Michael Gwisdek (Volker), Angela Winkler (Clara), Hildegard Schmahl (Martha), Matthias Habich (Helge), Christine Schorn (Edith), Brigitte Janner (Christa), Hartmut Göttische (Jochen), Victor Choulman (Sergej), Gisela Keiner (Lena), Ilse Strambowski (Hilde), Jörg Gudzuhn (Kurt)
P: Michael Eckelt, Riva Filmproduktion GmbH

Sa 1.11.
13:45h
CS7